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Geacht college en leden van de raad, 

Sinds 2018 zijn wij met Gemeente Zevenaar in gesprek over de realisatie van een 
zonnepark in uw gemeente. Wij zijn verheugd dat het beleid (‘toets- en afwegingskader 
grootschalige duurzame energieopwekking’) vorm begint te krijgen en dat u de 
belanghebbenden in de gelegenheid stelt om hun mening kenbaar te maken. Hiervan 
maken wij graag gebruik. In deze brief leest u onze opmerkingen en verzoeken.  

Doelstellingen en concept Regionale Energie Strategie (RES) 
In het afwegingskader missen wij een objectieve onderbouwing hoe het afwegingskader 
zal leiden tot de het behalen van de doelen van Gemeente Zevenaar om in 2040 
energieneutraal te zijn. De relatie met de doelen van de RES zijn bovendien niet 
inzichtelijk gemaakt. Er wordt gesteld dat: 
 “het proces van de RES of de uitkomsten daarvan kunnen wel tot andere inzichten leiden.” 

Uw planning was dat het beleid in het 1e kwartaal van 2019 gereed zou zijn. Wij 
begrijpen dat u zorgvuldigheid betracht en hebben daarom begrip voor het feit dat het 
beleid langer op zich heeft laten wachten. Gelet op de uitloop in planning met 1 jaar 
vinden wij het echter opvallend en onwenselijk dat juist 2 maanden vóór aanbieding van 
het concept RES het afwegingskader ter vaststelling op de agenda van de gemeenteraad 
staat.  

Op 1 juni 2020 moet het concept RES worden aangeboden. Vaststelling van het 
afwegingskader op  
1 april 2020 brengt het grote risico met zich mee dat er beleid wordt vastgesteld dat 
enkele maanden later alweer achterhaald kan zijn. Dit zou onzes inziens de 
geloofwaardigheid en het maatschappelijke draagvlak voor de energietransitie niet ten 
goede komen.   

Concreet verzoeken wij u om recht te doen aan het zorgvuldigheids- en 
motiveringbeginsel door: 

1. objectief te onderbouwen hoe het afwegingskader concreet zal bijdragen aan het
doel om in 2040 als Gemeente Zevenaar energieneutraal te zijn;

2. de besluitvorming aan te houden totdat de opgave vanuit de RES en daarmee
alle feiten bekend zijn, en de resultaten van de RES vervolgens in het
afwegingskader mee te nemen.
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If tomorrow matters 

Voorkeursgebieden in relatie tot zonneparken  
In het toets- en afwegingskader wijst u voorkeursgebieden aan omdat een zekere mate 
van clustering gewenst is. Met name ten aanzien van windmolens is dit een logische 
gedachte en dit sluit aan bij de landelijke tendens van clustering van windparken rond 
grootschalige infrastructuur. Zonneparken laten zich ten opzichte van windmolens 
echter veel beter in het landschap inpassen. Dit betekent niet dat zonneparken overal 
mogelijk zijn. De provincie Gelderland heeft reeds onderzocht en vastgesteld waar 
grootschalige zonneparken mogelijk zijn. In tegenstelling tot veel andere gemeenten is 
uw afwegingskader veel strenger dan het provinciale beleid. Dit lijkt haaks te staan op 
de ambitie om in 2040 energieneutraal te zijn i.c.m. de uitkomsten van het 
participatietraject. Uit het participatietraject blijkt een ruime voorkeur voor zonne-
energie als meest geschikte optie voor duurzame opwek (ca. 60% van de 
respondenten). Daarnaast is een van de conclusies uit het participatieverslag om in 
beginsel niet te veel gebieden uit te sluiten. Het afwegingskader doet het 
tegenovergestelde: het overgrote deel van het grondgebied uitsluiten voor 
zonneparken. 

Concreet verzoeken wij: 
3. Zonneparken in elk geval mogelijk te maken binnen de gebieden die door de

provincie zijn aangewezen als “Grote zonneparken mogelijk” en ter overweging
adviseren wij ook zonneparken mogelijk te maken in de gebieden door de
provincie zijn aangewezen als “Grote zonneparken onder voorwaarden mogelijk”,
conform het plaatje op pagina 6 van het afwegingskader.

Voorkeursgebieden in relatie tot in ontwikkeling zijnde zonneparken 
Het voorkeursgebied voor duurzame energie bestaat uit de zone langs de A12. Er zijn 
echter meerdere voorkeursgebieden (rode cirkels) op de kaart aangegeven, hierover is 
in het afwegingskader gesteld dat: “daarnaast wordt als voorkeursgebied ook aangemerkt 
de gebieden waar al sprake is van een bestaande dan wel in ontwikkeling zijnde 
grootschalige energievoorziening”.  Voor het zonnepak nabij de Leuffenseweg is reeds in 
2018 een overeenkomst met de grondeigenaar gesloten en het verzoek is ook al in 2018 
kenbaar gemaakt bij de gemeente. Momenteel is het project in de 
vergunningsprocedure (HZ_WABO-2019-0915). De vergunning is in nauwe afstemming 
met de casemanager Omgevingsvergunningen van de gemeente aangevraagd.  Het 
beoogde zonnepark is echter om voor ons onduidelijke en niet nader gemotiveerde 
redenen buiten de aangewezen voorkeursgebieden gehouden.   



If tomorrow matters 

Uit de door het advies- en ingenieursbureau Royal HaskoningDHV  opgestelde 
ruimtelijke onderbouwing, het concept landschappelijke inpassingsplan en 
natuuronderzoeken blijkt dat een zonnepark op deze locatie goed inpasbaar is en 
bovendien een positieve bijdrage kan leveren aan de biodiversiteit, recreatief 
medegebruik en het terugdringen van stikstofuitstoot. Wij benadrukken te allen tijde 
met de gemeente en omwonenden in gesprek te willen gaan over het optimaliseren en 
zo nodig aanpassen van de plannen, zodat aan alle voorwaarden van het 
afwegingskader kan worden voldaan.  

Concreet verzoeken wij: 
4. Het in ontwikkeling zijnde zonnepark nabij de Leuffenseweg (WABO-2019-0915)

aan te wijzen als voorkeursgebied voor zonne-energie en in gesprek te gaan over
de verdere planuitwerking en procedure.

Beoordeling van initiatieven en fasering 
Ten aanzien van initiatieven die niet in de voorkeursgebieden liggen stelt het 
afwegingskader onder het kopje fasering dat: “De overige initiatieven die een 
principeaanvraag hebben gedaan, worden ‘on hold’ gezet. Bij een definitieve aanvraag wordt 
de aanvraag omgevingsvergunning geweigerd.” 
Wij kunnen niet volgen waarom ingediende principeaanvragen worden aangehouden, 
maar ingediende vergunningsaanvragen worden geweigerd. Voor het zonnepark 
Leuffenseweg zou dit betekenen dat - indien u de verzoeken onder ad. 3 en ad. 4 niet 
overneemt – de vergunning wordt geweigerd. Vervolgens kan dan voor hetzelfde 
project wél een principeverzoek worden ingediend en die zal dan vervolgens worden 
aangehouden. Dit zou een zinloze exercitie zijn aangezien het ook mogelijk is de 
vergunningsaanvraag aan te houden. Voor het zonnepark aan de Leuffenseweg is nota 
bene op advies van de gemeente al eerder overeengekomen om de 
omgevingsvergunning aan te houden.  

Concreet verzoeken wij: 
5. Zowel voor principeverzoeken als vergunningaanvragen buiten de

voorkeursgebieden de mogelijkheid te bieden om de aanvraag ‘on hold’ te zetten
indien de verzoeken onder ad. 3 en/of ad 4.  niet worden overgenomen.



Tolkamer, 11 maart 2020, 

Aan de leden van het college van burgemeester en wethouders, 

leden van de raad van de gemeente Zevenaar, 

Betreft: verzoek om aanpassing ‘Toets- en afwegingskader grootschalige duurzame energieopwekking (zon en 

wind)’ 

Beste mensen, 

De gemeente Zevenaar wil in 2040 energieneutraal en aardgas vrij zijn.  

Wij - partners van ‘t Eilands Energieverbond - werken daar hard en graag aan mee.  

Waarom? Omdat wij er van overtuigd zijn dat het moet én dat het kan, ook op het Gelders Eiland. Op een 

doordachte en gedragen wijze.  

Wij hebben daarvoor een plan ontwikkeld. Het Duurzaam Gelders Eiland. Een plan om grootschalig, 

gebiedsgerichte duurzame energie en warmte op te wekken. Van, voor en door de inwoners van én de 

bedrijven van het Gelders Eiland. Woningen van het gas af is een hele opgave, zeker voor een 

woningbouwvereniging. Maar wat te denken van de industrie, bijvoorbeeld de steenfabrieken?  

We zijn samen om de tekentafel gaan zitten. Een intensief én zorgvuldig proces met als uitkomst een unieke 

coalitie met een uniek plan dat gezamenlijk gedragen wordt. Met regelmaat hebben we ambtelijk en 

bestuurlijk enthousiasme hierover met de gemeente Zevenaar gedeeld. 

We laten het niet bij praten alleen. Enerzijds zijn we druk doende met allerlei deelprojecten voor te bereiden, 

zoals het gaan benutten van restwarmte van de steenfabriek in Spijk en het realiseren van drijvende 

zonnevelden samen met Stichting Natuurpark Carvium Novum.  

Aan de andere kant gaan we dit voorjaar met een heuse ´energie karavaan´ naar de dorpen op het eiland om 

onze plannen toe te lichten en vooral op te halen waar behoefte aan is. We gaan samen met de inwoners de 

plannen nog verder versterken. We creëren niet alleen draagvlak. We gaan ook collectief eigenaarschap 

organiseren zodat inwoners en bedrijven kunnen profiteren van rendementen, greep krijgen op hun eigen 

energie- en warmtevoorziening én ruimte krijgen om opbrengsten te investeren in met name leefbaarheid in 

de dorpen. 

Natuurwaarden spelen een belangrijke rol binnen ons plan voor een Duurzaam Gelders Eiland.  

We houden van de schoonheid en de diversiteit van het gebied en gaan daarom op zoek naar concrete kansen 

om natuurwaarden juist te versterken. Wij zijn ervan overtuigd dat ons plan daarbij gaat helpen. 

Een toekomstproof plan dat bijna 5.000 huishoudens verduurzaamt door lokale opwek. Een plan dat fors 

bijdraagt aan het verduurzamen van bedrijven en bedrijventerreinen, vooral aan de Spijkse Dijk.  

Een ‘uniek’ plan - grootschalige duurzame gebiedsontwikkeling in een landelijke omgeving - dat we samen met 

de Hogeschool Arnhem opschaalbaar gaan maken voor de rest van de Liemers en van Nederland.  

In het concept document ‘Toets- en afwegingskaders grootschalige, duurzame energieopwekking’ van de 

gemeente Zevenaar wordt er echter op het Gelders Eiland geen ruimte geboden voor grootschalige duurzame 

energieopwekking.  

Het Gelders Eiland ontbreekt op de kaart met voorkeursgebieden waar grootschalige opwek mogelijk wordt 

gemaakt. Dat is zeer teleurstellend, ook gezien de eerdere enthousiaste gesprekken die we daar ambtelijk en 

bestuurlijk over gevoerd hebben.  
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Wij vragen u het voorgestelde afwegingskader te heroverwegen en het Gelders Eiland als voorkeursgebied aan 

te wijzen. Daarnaast zijn we van mening dat het nodig is om meer dan drie initiatieven in behandeling te 

nemen omdat de opgave van de energietransitie groot is, juist op het Gelders Eiland.  

Daarbij hebben wij de volgende overwegingen: 

● Op het Gelders Eiland ligt veel bedrijvigheid met groot elektriciteits-  en gasverbruik. Juist bij deze 

bedrijven is er draagvlak voor het gezamenlijk verduurzamen. Wij vinden het onbegrijpelijk dat dit 

draagvlak door de gemeente niet enorm gekoesterd wordt.  

● Middels het stapsgewijs realiseren van ons plan ‘Duurzaam Gelders Eiland’ realiseren wij een 

substantieel deel van de opgave van gemeente Zevenaar in het kader van verduurzaming. Een directe 

CO2- Reductie van 133.000.000 kg;  lagere investering per woning ten behoeve van verduurzaming in totaal € 

15.000.000; fors aantal extra arbeidsplaatsen in de uitvoering van projecten (500 manjaren) door de inzet van 

lokale bedrijven e.d. 

● Het Gelders Eiland is landschappelijk en ecologisch waardevol. Delen van het Gelders Eiland maken 

deel uit van Natura 2000 gebied en het Gelders Natuurnetwerk. Wettelijk is er ook ruimte op het 

Gelders Eiland om grootschalige opwek te realiseren. Daar willen we gebruik van maken, waarbij 

uitgangspunt is om de bestaande waarden niet te schaden en juist op zoek te gaan naar versterking 

daarvan. 

● Wij weten dat Provincie en Rijk zoeken naar ruimte binnen bestaande beleidskaders voor 

grootschalige opwek. Provincie en Rijk zijn juist op zoek naar dit soort grootschalige en unieke 

gebiedsgerichte aanpakken en reiken graag de hand naar u en ons uit.  Het verbaast ons dan ook dat 

de gemeente nu op lokaal niveau met eigen te strakke kaders de deur lijkt dicht te doen voor het 

zoeken naar deze ruimte. 

● In het afwegingskader worden participatie en draagvlak belangrijk gevonden.  Wij, ondernemers die 

geworteld zijn in het gebied Gelders Eiland, gaan participatie van inwoners organiseren en samen met 

hen de projecten vormgeven. In het afwegingskader zou hier voor het Gelders Eiland ruimte voor 

geboden moeten worden. 

● Tijdens de participatieavond op 30 oktober 2020 hebben we met u en vele aanwezigen 

geconcludeerd:  

○ "In beginsel niet teveel gebieden uitsluiten. …” Dus zeker niet het Gelders Eiland. 

○ “... en overwegend wordt geconcludeerd dat maatwerk is vereist met aandacht voor schaal 

en landschap”.  Laten we samen maatwerk maken voor onze plannen op het Gelders  Eiland. 

● Behoed u voor een naïef beeld van de maakbaarheid van ‘participatie’ en ‘draagvlak’ onder inwoners 

en ondernemers. Steeds weer opnieuw blijkt dat processen van het totstand brengen van draagvlak, 

van het creëren van een gezamenlijke ambitie en het samen richting geven daaraan, heel veel tijd en 

inspanning vergen van alle betrokkenen. Zeker als het gaat om het ontwikkelen van samenwerking 

tussen inwoners, ondernemers en instellingen.  Juist daarom koesteren wij de samenwerking op het 

Gelders Eiland. Wij vragen u dat ook te doen.  

● Het realiseren van het Duurzaam Gelders Eiland gaat een uniek proces worden dat met erg veel 

belangstelling nu al gevolgd wordt door stakeholders binnen The Economic Board, Oost NL, de 

Provincie, diverse energieconsultants en - experts. Allen zijn ze onder de indruk van de kwaliteit van 

ons plan en het unieke karakter van deze grootschalige gebiedsontwikkeling in een landelijk gebied. 

● In het afwegingskader wordt slechts ruimte geboden voor 3 initiatieven in de hele gemeente. Dit is 

veel te weinig om bestaande plannen waar reeds draagvlak voor bestaat in procedure te brengen. Op 

deze manier gaat draagvlak verloren terwijl dit essentieel is voor het slagen van de energietransitie. 

● In  uw Omgevingsvisie Gelders Eiland 2030 heeft u uitdrukkelijk aandacht geschonken aan 

duurzaamheid: “Ons landschap leent zich goed voor het ontwikkelen van energielandschappen…De 

bedrijventerreinen aan de Spijkse Dijk kunnen uitgroeien tot een duurzaam industrieel cluster Gelders 

Eiland”  Waarom juist nu deze eigen ambities en kaders vernauwen en  een rem zetten op de plannen 

die wij in deze lijn ontwikkeld hebben? 

 



Wij vragen u om het ‘Toets en afwegingskader’ gewijzigd vast te stellen en het Gelders Eiland als 

voorkeursgebied aan te wijzen. Ook vragen wij u om meer dan drie initiatieven in behandeling te nemen. 

 

Hartelijke groet, 

 

het Eilands Energieverbond  

 

 

‘t Eilands Energieverbond 

 

 

 

 

 

 
  

                       

 

 

 

Vandersanden Steenfabrieken, Wezendonk zand en grind B.V. Woonstichting Vryleve  

 

 

Hogeschool Arnhem en Nijmegen Wiek II Groene Allianties de Liemers. 

 

 

BKC 
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Van: Griffie Zevenaar
Aan: Griffie Zevenaar
Onderwerp: FW: duurzame energie.

Van:  
Verzonden: zondag 15 maart 2020 14:29 
Aan: Griffie Zevenaar 
Onderwerp: duurzame energie.  

Geachte  

Na aanleiding van de informatie avond betreft duurzame energieopwekking in de gemeente Zevenaar, Hierbij onze visie 
betreft de indeling in ons gebied. 
In het omliggende gebied zien wij bij eventuele komst van Zonneparken en/of windmolens als een risico voor het 
landelijk gevoel dat hoort bij het ondernemen in het buitengebied.  
Tevens zal de komst hiervan negatieve gevolgen hebben voor de waarde van het vastgoed, en wordt ook 
horizonvervuiling een feit. Verder zou het niet de bedoeling moeten zijn om goed bruikbare landbouwgrond te gaan 
verruilen voor duurzame energie. Voor bijvoorbeeld zonneparken kan er beter gekeken worden naar de daken van 
fabriekshallen in de omgeving, en voor windmolens is het kiezen van een gebied dat minder geschikt is voor landbouw 
een beter idee.  
Tot zover een kleine kennisgeving van onze gedachten betreft duurzame energieopwekking in de gemeente Zevenaar. 

Hoogachtend, 

Naam en contactgegevens zijn op te vragen bij de griffie 
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Aan 

Gemeente Zevenaar 
Kerkstraat 27 
6901AA Zevenaar 

Zevenaar 16-03-2020 

Onderwerp: Z/19/347628 

Geachte , 

Naar aanleiding van de informatieavond 10 maart jl. willen wij graag reageren op de plannen van de 
gemeente Zevenaar om grootschalige energieparken te realiseren in de door uw aangegeven 
gebieden rondom de A12.  
Er is namelijk veel commotie ontstaan in de buurt door deze plannen. Wij zijn niet op de hoogte 
gesteld door de gemeente Zevenaar. En hoorden op hele korte termijn van deze plannen. 
Het lijkt ons normaal dat we persoonlijk of per huishouden op de hoogte gehouden worden van wat de 
gemeente Zevenaar van plan is in onze ‘’achtertuinen’’. Dit kan heel simpel door middel van een brief. 
En niet via de Zevenaar Post. Bijna de helft van de huishoudens heeft deze niet ontvangen de laatste 
tijd. 

Als buurt zijn we bijeengekomen en hebben we diverse punten genoteerd waarom deze plannen niet 
hier gerealiseerd kunnen en mogen worden: 

*- Het Broek is een open komgebied. Dit willen we zo houden, omdat dit al zeldzaam begint te worden 
in Nederland. Hier hebben jullie zelf ook mee geadverteerd altijd. Hier zijn we trots op als buurt. Zie 
https://www.zevenaar.nl/file/9890/download pagina 33. 

*- Uitzicht/landschapsverstoring; 

*- Waardevermindering gronden/woningen; 

*- Gezondheidsklachten door nog meer lawaai. De A12 is al luid aanwezig, hier zijn ook geen 
    maatregelen voor.(de A12 wordt dan ook nog verbreed zonder inspraak van omwonenden) Als we 
straks windmolens hebben staan komt het geluid van alle kanten.  

 Hierdoor is er helemaal geen rust meer; 

*- Weidevogels die niet meer rustig kunnen broeden. Er zijn minder insecten als voeding, omdat onder 
 de zonnepanelen niks meer groeit. Lichtweerkaatsing op de zonnepanelen zorgt ervoor dat vogels 
 wegblijven; 

*- De hoogspanningsmasten staan in de weg voor bijvoorbeeld windmolens en veroorzaken ook al 
 overlast door geluid; 

*- De aansluiting op de A15 geeft al meer lawaai en drukte waarschijnlijk. 
 Wij vinden het vreemd dat jullie dit dan als meest ideale voorkeursgebied 
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 aanwijzen. 

Waarom niet als alternatief: 

*- Zonneparken bouwen op eigen grond bij Industriepark 7poort; 

*- Zonneparken boven op bedrijfshallen op 7poort; 

*- Windenergie op eigen grond opwekken bij 7poort,. Het voordeel hiervan is dat alle subsidiegelden 
direct in de gemeente pot stromen, en eventueel besteed kunnen worden aan scholing / zorg / 
ouderen/ natuurbehoud etc. En niet heel veel geld per jaar naar die ene boer of landeigenaar die 
bijvoorbeeld een molen krijgt. 

Het kan niet zo zijn dat 1 huishouden gecompenseerd wordt, en de rest van de omwonenden niet. 

Wij hopen dat u als gemeente Zevenaar onze bezwaren en suggesties/alternatieven heel serieus neemt, 
en dat de Gemeente Zevenaar ons in de toekomst meer gaat betrekken bij plannen en ons veel beter 
informeert. En niet ervan uit gaat dat de inwoners van Zevenaar allemaal maar de Zevenaar post in de 
bus krijgt. Dit is in de praktijk gewoon niet het geval. 

Wij hopen u hiermee voldoende geïnformeerd te hebben en wachten uw reactie af. 

Ten slotte verzoeken wij de Gemeente Zevenaar om geen beslissingen uit te voeren zonder dat wij 
hierover geïnformeerd zijn. 

Hoogachtend, 

Naam en contactgegevens zijn op te vragen bij de griffie



Aan 

Gemeente Zevenaar 
Kerkstraat 27 
6901AA Zevenaar 

Zevenaar 16-03-2020 

Onderwerp: Z/19/347628 

Geachte , 

Naar aanleiding van de informatieavond 10 maart jl. willen wij als buurt graag reageren op de plannen 
van de gemeente Zevenaar om grootschalige energieparken te realiseren in de door uw aangegeven 
gebieden rondom de A12.  
Er is namelijk veel commotie ontstaan in de buurt door deze plannen. Wij zijn als buurt niet op de 
hoogte gesteld door de gemeente Zevenaar. En hoorden op hele korte termijn van deze plannen. 
Het lijkt ons als buurt normaal dat we persoonlijk of per huishouden op de hoogte gehouden worden 
van wat de gemeente Zevenaar van plan is in onze ‘’achtertuinen’’. Dit kan heel simpel door middel 
van een brief. En niet via de Zevenaar Post. Bijna de helft van de huishoudens heeft deze niet 
ontvangen de laatste tijd. 

Als buurt zijn we bijeengekomen en hebben we diverse punten genoteerd waarom deze plannen niet 
hier gerealiseerd kunnen en mogen worden: 

*- Het Broek is een open komgebied. Dit willen we zo houden, omdat dit al zeldzaam begint te worden 
in Nederland. Hier hebben jullie zelf ook mee geadverteerd altijd. Hier zijn we trots op als buurt. Zie 
https://www.zevenaar.nl/file/9890/download pagina 33. 

*- Uitzicht/landschapsverstoring; 

*- Waardevermindering gronden/woningen; 

*- Slagschaduw van windmolens in woningen en tuinen, bij manege De Boleemhoeve in de 
 paardrijbak, hierdoor zijn geen dressuurwedstrijden meer mogelijk; 

*- Gezondheidsklachten door nog meer lawaai. De A12 is al luid aanwezig, hier zijn ook geen 
 maatregelen voor.(de A12 wordt dan ook nog verbreed zonder inspraak van omwonenden) Als we 
 straks windmolens hebben staan komt het geluid van alle kanten.  
 Hierdoor is er helemaal geen rust meer; 

*- Weidevogels die niet meer rustig kunnen broeden. Er zijn minder insecten als voeding, omdat onder 
 de zonnepanelen niks meer groeit. Lichtweerkaatsing op de zonnepanelen zorgt ervoor dat vogels 
 wegblijven; 

*- De hoogspanningsmasten staan in de weg voor bijvoorbeeld windmolens en veroorzaken ook al 
 overlast door geluid; 
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*- De gasleidingen die in Het broek liggen vormen een probleem; 

*- De aansluiting op de A15 geeft al meer lawaai en drukte waarschijnlijk. 
 Als buurt Het Broek vinden wij het vreemd dat jullie dit dan als meest ideale voorkeursgebied 
 aanwijzen. 

Waarom niet als alternatief: 

*- Zonneparken bouwen op eigen grond bij Industriepark 7poort; 

*- Zonneparken boven op bedrijfshallen op 7poort; 

*- Windenergie op eigen grond opwekken bij 7poort,. Het voordeel hiervan is dat alle subsidiegelden 
direct in de gemeente pot stromen, en eventueel besteed kunnen worden aan scholing / zorg / 
ouderen/ natuurbehoud etc. En niet heel veel geld per jaar naar die ene boer of landeigenaar die 
bijvoorbeeld een molen krijgt. 

Het kan niet zo zijn dat 1 huishouden gecompenseerd wordt, en de rest van de omwonenden niet. 

Wij hopen dat u als gemeente Zevenaar onze bezwaren en suggesties/alternatieven heel serieus neemt, 
en dat de Gemeente Zevenaar ons in de toekomst meer gaat betrekken bij plannen en ons veel beter 
informeert. En niet ervan uit gaat dat de inwoners van Zevenaar allemaal maar de Zevenaar post in de 
bus krijgt. Dit is in de praktijk gewoon niet het geval. 

Wij hopen u hiermee voldoende geïnformeerd te hebben en wachten uw reactie af. 

Wij als ‘t Broek zijn per e-mail te bereiken zevenaarbroek@gmail.com 

In de bijlage toegevoegd van alle huishoudens tot nu toe die getekend hebben tegen de plannen van de 
Gemeente Zevenaar. 

Onderstaande personen verklaren allemaal dat ze toestemming geven om hun persoonsgegevens te 
verwerken voor deze plannen.  

Ten slotte verzoeken wij de Gemeente Zevenaar om geen beslissingen uit te voeren zonder dat wij 
hierover geïnformeerd zijn. 

Hoogachtend, 
Namens buurt ‘Broek, 

NAW-gegevens van ondertekenaars en de handtekeningenlijst  zijn op  te vragen bij de griffie



Aan 

Gemeente Zevenaar 

Kerkstraat 27 

6901AA Zevenaar 

Zevenaar 17-03-2020 

Onderwerp: Z/19/347628 

Geachte , 

Naar aanleiding van de informatieavond 10 maart jl. willen wij graag reageren op de plannen van de 

gemeente Zevenaar om grootschalige energieparken te realiseren in de door uw aangegeven 

gebieden rondom de A12.  

Hieronder een aantal punten waarom wij denken dat deze plannen niet hier gerealiseerd kunnen en 

mogen worden: 

*- Het Broek is een open komgebied. Dit willen we zo houden, omdat dit al zeldzaam begint te worden 

in Nederland. Hier hebben jullie zelf ook mee geadverteerd altijd. Hier zijn we trots op als buurt. Zie 

https://www.zevenaar.nl/file/9890/download pagina 33. 

*- Uitzicht/landschapsverstoring; 

*- Waardevermindering gronden/woning; 

*- Slagschaduw van windmolens in woningen en tuinen; 

*- Gezondheidsklachten door nog meer lawaai. De A12 is al luid aanwezig, hier zijn ook geen 

 maatregelen voor.(de A12 wordt dan ook nog verbreed zonder inspraak van omwonenden) Als we 

 straks windmolens hebben staan komt het geluid van alle kanten.  

 Hierdoor is er helemaal geen rust meer; 

*- Weidevogels die niet meer rustig kunnen broeden. Er zijn minder insecten als voeding, omdat onder 

 de zonnepanelen niks meer groeit. Lichtweerkaatsing op de zonnepanelen zorgt ervoor dat vogels 

 wegblijven; 

*- De hoogspanningsmasten staan in de weg voor bijvoorbeeld windmolens en veroorzaken ook al 

 overlast door geluid; 

*- De gasleidingen die in Het broek liggen vormen een probleem; 

*- De aansluiting op de A15 geeft al meer lawaai en drukte waarschijnlijk. 

 Als buurt Het Broek vinden wij het vreemd dat jullie dit dan als meest ideale voorkeursgebied 

 aanwijzen. 
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Waarom niet als alternatief: 

*- Zonneparken bouwen op eigen grond bij Industriepark 7poort; 

*- Zonneparken boven op bedrijfshallen op 7poort; 

*- Windenergie op eigen grond opwekken bij 7poort,. Het voordeel hiervan is dat alle subsidiegelden 

direct in de gemeente pot stromen, en eventueel besteed kunnen worden aan scholing / zorg / 

ouderen/ natuurbehoud etc. En niet heel veel geld per jaar naar die ene boer of landeigenaar die 

bijvoorbeeld een molen krijgt. 

Het kan niet zo zijn dat 1 huishouden gecompenseerd wordt, en de rest van de omwonenden niet. 

Wij hopen dat u als gemeente Zevenaar onze bezwaren en suggesties/alternatieven heel serieus neemt, 

en dat de Gemeente Zevenaar ons in de toekomst meer gaat betrekken bij plannen en ons veel beter 

informeert.  

Wij hopen u hiermee voldoende geïnformeerd te hebben en wachten uw reactie af. 

Met vriendelijke groet, 

Naam en contactgegevens zijn op te vragen bij de griffie



Aan 
Gemeente Zevenaar 
Kerkstraat 27 
6901AA Zevenaar 

Zevenaar 17-03-2020 

Onderwerp: Z/19/347628 

Geachte, 

Naar aanleiding van de informatieavond 10 maart jl. willen wij graag reageren op de plannen van de 
gemeente Zevenaar om grootschalige energieparken te realiseren in de door uw aangegeven 
gebieden rondom de A12.  
Er is namelijk veel commotie ontstaan in de buurt door deze plannen. Wij zijn niet op de hoogte 
gesteld door de gemeente Zevenaar. En hoorden op hele korte termijn van deze plannen. 
Het lijkt ons normaal dat we persoonlijk of per huishouden op de hoogte gehouden worden van wat de 
gemeente Zevenaar van plan is in onze ‘’achtertuinen’’. Dit kan heel simpel door middel van een brief. 
En niet via de Zevenaar Post. Bijna de helft van de huishoudens heeft deze niet ontvangen de laatste 
tijd. 

Als buurt zijn we bijeengekomen en hebben we diverse punten genoteerd waarom deze plannen niet 
hier gerealiseerd kunnen en mogen worden: 

*- Het Broek is een open komgebied. Dit willen we zo houden, omdat dit al zeldzaam begint te worden 
in Nederland. Hier hebben jullie zelf ook mee geadverteerd altijd. Hier zijn we trots op als buurt. Zie 
https://www.zevenaar.nl/file/9890/download pagina 33. 

*- Uitzicht/landschapsverstoring; 

*- Waardevermindering gronden/woningen; 

*- Slagschaduw van windmolens; 

*- Gezondheidsklachten door nog meer lawaai. De A12 is al luid aanwezig, hier zijn ook geen 
    maatregelen voor.(de A12 wordt dan ook nog verbreed zonder inspraak van omwonenden) Als we 
straks windmolens hebben staan komt het geluid van alle kanten.  

 Hierdoor is er helemaal geen rust meer; 

*- Weidevogels die niet meer rustig kunnen broeden. Er zijn minder insecten als voeding, omdat onder 
  de zonnepanelen niks meer groeit. Lichtweerkaatsing op de zonnepanelen zorgt ervoor dat vogels 
  wegblijven; 

*- De hoogspanningsmasten veroorzaken al veel geluid; 

*- De aansluiting op de A15 geeft al meer lawaai en drukte waarschijnlijk. 
  Wij vinden het vreemd dat jullie dit dan als meest ideale voorkeursgebied 
  aanwijzen. 

Waarom niet als alternatief: 

*- Zonneparken bouwen op eigen grond bij Industriepark 7poort; 
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*- Zonneparken boven op bedrijfshallen op 7poort; 
 
*- Windenergie op eigen grond opwekken bij 7poort,. Het voordeel hiervan is dat alle subsidiegelden 
direct in de gemeente pot stromen, en eventueel besteed kunnen worden aan scholing / zorg / 
ouderen/ natuurbehoud etc. En niet heel veel geld per jaar naar die ene boer of landeigenaar die 
bijvoorbeeld een molen krijgt. 
 
Het kan niet zo zijn dat 1 huishouden gecompenseerd wordt, en de rest van de omwonenden niet. 
 
Wij hopen dat u als gemeente Zevenaar onze bezwaren en suggesties/alternatieven heel serieus neemt, 
en dat de Gemeente Zevenaar ons in de toekomst meer gaat betrekken bij plannen en ons veel beter 
informeert. En niet ervan uit gaat dat de inwoners van Zevenaar allemaal maar de Zevenaar post in de 
bus krijgt. Dit is in de praktijk gewoon niet het geval. 
 
Wij hopen u hiermee voldoende geïnformeerd te hebben en wachten uw reactie af. 
 
 
 
Ten slotte verzoeken wij de Gemeente Zevenaar om geen beslissingen uit te voeren zonder dat wij 
hierover geïnformeerd zijn. 
 
Hoogachtend, 
 
 
 
Naam en contactgegevens zijn op te vragen bij de griffie 



Naam en contactgegevens zijn op te vragen bij de griffie
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Van: Griffie Zevenaar
Aan: Griffie Zevenaar
Onderwerp: FW: bezwaar tegen de plannen duurzame energie ten noorden van a12 

Van:  
Verzonden: dinsdag 17 maart 2020 23:33 
Aan: Griffie Zevenaar 
Onderwerp: bezwaar tegen de plannen duurzame energie ten noorden van a12  

Geachte gemeente bestuur, 

Hierbij maken wij bezwaar tegen de zonneparken en windmolens , tussen Boleemweg en A 12, zoals omcirkeld op een 
circulaire. 
Ons inziens is het gebied niet geschikt voor dergelijke projecten ,het is hier onderhand een dumpplek voor allerlei 
soorten van projecten zo hebben wij hier al  vele overlasten  zoals : A12 lawaai / fijnstof ,hoogspannings masten /draden
, stort Zweekhorst. Voor genoemde hebben wij niet gekozen, wij vinden dan ook voorgenomen plannen hier niet 
passen. 
Een gedachtegang van onze zijde is dat er een geluidsscherm aangelegd zou kunnen worden  langs de A12 van 6 meter 
hoog en die helemaal bedekken met zonnepanelen, dan heeft de gemeente maar  met 1 eigenaar te maken 
(Rijkswaterstaat) dit zou toch veel beter passen in het geheel van de a12.Kortom wij willen graag serieus genomen en 
niet alleen de lasten willen dragen. Graag zouden wij willen zien dat de gemeente een bijdrage wil doen om een 
leefbaar woon/werkgebied te creëren en niet alleen duurzame energie als prioriteit heeft. 
Hopende hier iets mee te doen ,   

Naam en contactgegevens zijn op te vragen bij de griffie 
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Geachte Griffier , 

Hierbij willen we de Burgermeester en wethouders en raadsleden, reactie en advies geven op de grote uitdaging 
energie transitie 2030/2050 in onze leefomgeving. 

Het Duivense Broek   17-03-2020 

Betreft: Zware belasting van windturbines in ‘t Duivense Broek en de Zweekhorst samen met  18 gemeenten uit de 
regio Arnhem – Nijmegen om aan de energietransitie vanuit het rijk te voldoen voor de regio, waarbij wij als 
Liemerse regio ook de taakstelling van Arnhem en Nijmegen erbij hebben gekregen. 

Geachte Burgermeester en wethouders en raadsleden van de gemeente Zevenaar, 

Als één van de bewoners in het Duivense Broek woonachtig aan de  in Duiven gaat het enige groene 
leefgebied van Duiven ons aan het hart. Gelegen tussen de Rijn en de IJssel in het openkomgebied van Duiven aan de 
voet van de Posbank.   

Het Duivense Broek al eeuwen groen 
Het enige Groene Hart van de gehele regio Arnhem-Nijmegen en Liemers dat zijn schoonheid door de eeuwen heeft 
weten te behouden. Als inwoners van het Duivense Broek en de Zweekhorst zijn wij bevoorrecht om het landschap 
en de natuur te beheren in deze regio. Het Duivense Broek is een groot begrip binnen en buiten de regio en 
natuurliefhebbers. 

Wij staan open voor nieuwe ontwikkelingen en/of alternatieve energie opwekking. Als bewoners vinden we het van 
belang dat burgers en u allen bewust bent dat het stuk groen, het Duivense Broek gemeente Duiven en de 
Zweekhorst gemeente Zevenaar al eeuwen groene ontwikkelingen heeft doorgemaakt. Onze voorouders, wij en de 
volgende generaties hiervan mogen blijven genieten. We zijn het onze voorouders en zeker de toekomst verplicht 
om hier met zorg en respect mee om te gaan en te behouden als groene habitat.  Een duurzaam nalatenschap voor 
onze volgende generaties.  

Windturbines zijn al in de regio en nog meer in aantocht 
Het kan toch niet waar zijn dat we straks niet meer het Groene Hart van de Liemers, het unieke openkomgebied 
hebben, maar dat we in Angerlo tegen vier windturbines aan gaan kijken, in het Duivense Broek nog eens 4 en in 
Duiven de reeds 4 bestaande windturbines bij de Roelofshoeve (vanaf de uitkijk bij de Posbank nu al met 4 duidelijk 
aanwezig in het landschapsbeeld), ook hier staan er nog meer gepland wat een drastische verandering van het 
weidse blik van het  natuurlijke landschap zal gaan geven. In Zevenaar zoals u aangeeft komen er ook nog eens 
windturbines in het buitengebied van  ’s-Heerenberg, Didam en Lingewaard. Dus waar en naar welke kant u ook kijkt 
uw weidse blikveld zal alleen nog gaan bestaan uit windturbines.  
De horizon op Montferland, Posbank en de Veluwe komt hiermee te vervallen. Wees hiervan bewust!! 

Wees bewust van wat u opgeeft 
Het is een zeer zware belasting voor de regio de Liemers wanneer de gemeenten Duiven en Zevenaar  hun unieke 
Groene Hart beschikbaar stellen voor alle 18 gemeenten om aan de energietransitie 2030 te voldoen. Dit gaat ten 
koste van de natuur en landschapswaarden en het nalatenschap van het Groene Hart van de Liemers aan de  
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volgende generaties. Alle inwoners van Duiven, Zevenaar en buurgemeenten genieten van dit gebied.  
 

Onze oproep is dan ook bekijk alternatieven die in en zeer nabij de bebouwde industrieterreinen, hoogbouw in en 
rondom de industrieparken, als uitkomst om de zonne energie, zonnepanelen, windturbines te plaatsen als ook het 
optimaal benutten van de eigen gemeente gronden.  
Het voordeel hiervan is dat het Groene Hart van de regio niet belast wordt en de gemeenten Zevenaar en Duiven zo 
zelf eigen inkomsten verwerven! Wat ten goede kan terugvloeien aan het verder ontwikkelen, verbeteren van de 
duurzame leefbaarheid van de gemeenten Duiven en Zevenaar.  

Bewust zijn is ervaren en beleven 
Graag nodigen wij u allen uit om vanuit de bebouwde kom het mooie unieke openkomgebied van de regio de 
Liemers te bezoeken, het liefst al wandelend of met uw fiets. Zodat u optimaal geniet en bewust wordt van het 
weidse blikveld tot aan de Veluwe ongerept is!  
Rijdt u vanuit Doetinchem en ‘s- Heerenberg richting de Liemers dan kijkt u met grote weidse blik tot aan de Veluwe 
en de Posbank mooi gerepte natuur en landschap. 
Fietst u vanuit de richting van de Posbank, de Veluwe, het Duivense Broek en de Zweekhorst binnen dan ziet u één 
grote natuurschoon van weidevogels, reeën en grazende dieren vanuit de veehouderij. De laatste jaren hebben ook 
de natuur liefhebbers deze mooie unieke plek ontdekt, waarin elk jaargetijde weer voor veel afwisseling van 
natuurschoon zorgt en er veel bezoek is van spotters voor bijzondere vogels.  

Wat is er écht te genieten en te beleven? 
Het Duivense Broek en De Zweekhorst kenmerken zich door een AA locatie voor weidevogels, reeën en grazende 
dieren. De veehouderij bedrijven, omwonenden, natuurliefhebbers die nauw samenwerken met natuurvereningen 
en zorgdagen voor onder meer vogelbeheer en insecten zoals grondbijen, sprinkhanen, libellen en amfibieën zoals 
padden en kikkers, maar ook egels. Watervogels, zoals meerkoet, waterhoen en fuut. De populatie van vogels is de 
afgelopen 20 jaar aanzienlijk toegenomen. We zien een duidelijke toename van de patrijs, de gruto, de wulip, de 
kievit, de scholekster, maar ook de fazant, de kerkuil, de velduil, de zilver reiger en de ooievaar. Ook kunt u nu nog 
genieten in de Zweekhorst en het Duivense Broek van groepen reeën. De toename van wild- en natuurschoon wordt 
door veel bezoekers van dit natuur- en leefgebied ervaren en beleeft.  

Zó dicht bij de natuur voelt als vrijheid en is vrijheid.  
Dit wordt door velen vastgelegd en gedeeld op social media door inwoners van de regio, vogelspotters en 
natuurfotografen. Ieder jaar worden er tellingen gedaan om de hoeveelheid en diversiteit feitelijk weer te geven. Zie 
bijvoorbeeld ook waarnemingen.nl  
Dit wordt gedaan door ondermeer De Weidevogelbeschermingsgroep Zevenaar en de Wild Beheerseenheid de 
Liemers.  Ook de rivieren, onder dit openkomgebied De Zweekhorst en het Duivense Broek, zorgen voor kwaliteit 
van het drinkwater. De combinatie van de IJssel en  openkomgebied is zeldzaam wat aan de water kwaliteit van 
drinkwater voldoet, waar we als gemeenten  zuinig op moeten zijn en duurzaam mee om moeten gaan. 
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Schaduw over het Groene Hart van de Liemers, de Zweekhorst en het Duivense Broek 
Wanneer de gemeenten Duiven en Zevenaar voor de 18 gemeenten de zware belasting op zich nemen door de 
windturbines en zonnepanelenparken in de openkomgebieden te plaatsen zal dit niet alleen wat doen met het 
Groene Hart als nalatenschap, maar ook impact hebben op: 

het woon- en natuurgenot; 
overlast van slagschaduw wat je als bewoner en bezoeker zeker gaat ervaren. U kunt dit reeds ervaren bij 
bestaande gebieden in de polder. Meerdere windturbines zal de impact en gevolgen alleen nog maar 
vergroten; 
geluids overlast van de windturbine(s) wat zelfs honderd meters ver draagt. Nog maar niet te spreken van 
de windrichting. Algemeen bekend dat dit zwaar onderschat is; 
impact en gevolgen voor de habitat en populatie van de genoemde dieren, deze zal afnemen of zich elders 
gaan vestigen; 
waardedaling,  waarde vermindering en onverkoopbaar van onze bedrijven  en burgerwoning(en). 
 

Historie landschapswaarden en natuur De Zweekhorst en het Duivense Broek 
In de laatste tweeduizend jaar vóór het begin van onze jaartelling werd de basis gelegd van het rivierenlandschap, 
zoals dit nu nog bestaat. In de Liemers ontstond er een vertakt systeem van geulen, die zich voortdurend verlegden. 
Dicht langs de geulen werden zandige oeverwallen gevormd, doordat bij grote waterafvoer en overstromingen het 
zand eerst tot bezinking kwam. Achter de oeverwallen in de dieper gelegen kommen kwamen de fijnere kleideeltjes 
tot bezinking. Daar ontstonden de moerassige komgronden met hun zware klei, zoals heden het Duivense Broek en 
de Zweekhorst. 

De stuwwallen die de Liemers omringen, zijn door de opstuwende werking van enorme gletsjers in de voorlaatste 
ijstijd, het Saaliën (200.000-130.000 voor Christus) ontstaan. De gletsjers waren 100 tot 200 meter hoge ijsmassa’s 
die langzaam vanuit het noordoosten naar het zuidwesten voortkropen. Door de enorme druk van de gletsjer kon de 
onderliggende bevroren bodemlaag gaan schuiven. Zo werden door de gletsjer meerdere keren bevroren 
aardschollen opzij weggedrukt en over elkaar geschoven. Hierdoor ontstonden de gelaagde stuwwallen van de 
Veluwe, het Rijk van Nijmegen en het Montferland. Door de eeuwen heen hebben alle tijdelijke bewoners dit stuk 
natuur en landschap zo in ere gelaten.  Uit deze historie blijkt dan ook, tot op heden dat we in de Liemers een uniek 
stukje landschap en natuur hebben, waar er van in Nederland nog maar drie open komgebieden zijn!  
U begrijpt dan ook dat wij als trotse inwoners van de Liemers en bewoners van de Zweekhorst en het het Duivense 
Broek mogen genieten van deze unieke landschapswaarden. 
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Kijk samen als gemeenten naar het geheel en behoud dit unieke groene hart van onze regio De Liemers  
Onze voorouders hebben het door alle revoluties weten te verzorgen én te behouden. Daarom is het onze taak als 
bewoners, inwoners én als B&W van de gemeenten Duiven en Zevenaar dat wij die verantwoording blijven nemen 
voor het Groene hart De Liemers, het openkomgebied voor toekomstige generaties. 
 
Ook wij als trotse bewoners en beschermheren van dit uniek stukje van Nederland (dit wordt ook omschreven op de 
landelijke site van de RVO) zijn wij er goed van bewust dat we zuinig moeten zijn.  Het klimaat hoog in ons vaandel 
hebbende en alternatieve energie moeten ontwikkelen. Of het op dit moment  de windturbunes zijn of 
energieparken, of dat het door innovatie en techniek over 2 jaar weer achterhaalt is. 
 De definitieve keuze ligt in uw handen voor onze gehele  toekomst van het openkomgebeid met zijn natuur en 
fauna. Laten we het niet verprutsen om in te gaan op de verzoeken van de 18 gemeenten om het openkomgebied te 
misbruiken. U krijgt één kans en we gaan ervan uit dat u de juiste keuze maakt om te kijken naar de mogelijkheden 
voor de komende 20 jaar, anders krijgt u en wij dit weidse uitzicht nooit meer terug!  
 
Met klem en zorg vraag ik u dan ook dat u als B&W van de gemeente Zevenaar en de gemeente Duiven en met de 
overige 16 gemeenten en Lingewaard met elkaar in gesprek blijft, samen met de bewoners en zorg dat de aanwijs 
locatie van de 18 gemeenten in de industriegebieden – dode gebieden- en industrieparken komt te liggen, zodat vele 
generaties van het Groen Hart van de Liemers, het unieke openkomgebied van de gemeenten Zevenaar en Duiven 
kunnen blijven genieten.  

Hartelijk dank voor uw aandacht en ik hoop dat ik  -en verdere omwonenden en betrokkenen bij de totstandkoming 
van dit stuk - u hiermee hebben kunnen overtuigen, enthousiasmeren en dat u bewuster bent geworden van het 
belang van de gehele regio om  het Groene Hart van de Liemers, dat al eeuwen de weidse blik heeft op natuur en 
landschap en nog velen jaren meer mag gaan voortduren. Want ondertussen is dit stukje groen een uniek stukje 
Nederland. 

 

Met vriendelijke groet,  

 

  
 

wonend  aan de  in het Groene Hart van de Liemers, het Duivense Broek tussen de Rijn en de IJssel 
aan de voet van de Posbank 
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Waarde bepaling historie open kom gebieden site RVO 

https://fetedelanature.nl/ik-vier-mee/899-zondagochtendfietstocht-langs-weidevogels-zevenaarse-en-duivense-
broek 

https://www.liemersactueel.nl/weidevogels-kijken-zevenaarse-en-duivense-broek/  
De Weidevogelbeschermingsgroep Zevenaar e.o. is één van de 30 groepen in Gelderland die aan vrijwillige 
boerenlandvogelbescherming doet. Stichting Landschapsbeheer Gelderland (SLG) ondersteunt vrijwilligers die actief 
zijn met het beschermen van boerenlandvogels. 
 
https://landschapsbeheergelderland.nl/ 
https://landschapsbeheergelderland.nl/?s=duivense+broek  
Patrijzenwerkgroep Duivense Broek https://landschapsbeheergelderland.nl/patrijzenwerkgroep-duivense-broek/ 

Kerkuilenwerkgroep https://www.omroepgelderland.nl/nieuws/2414360/Achterhoek-en-Liemers-hebben-beste-
kerkuilen-jaar-ooit 

Waarnemingen.nl  

Rvo.nl 
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Van: Griffie Zevenaar
Aan: Griffie Zevenaar
Onderwerp: FW: reactie op 'Energietransitie vraagt om ruimte'
Bijlagen: Zienswijze energietransitie gemeente Zevenaar.odt

Van:  
Verzonden: woensdag 18 maart 2020 23:34 
Aan: Griffie Zevenaar 
Onderwerp: reactie op 'Energietransitie vraagt om ruimte' 

Geachte heer/mevrouw, 

bijgaand stuur ik u onze reactie op het onlangs verschenen toets en afwegingskader grootschalige duurzame 
energieopwekking(zon en wind). 

Tevens wil ik opmerken dat wij als bewoners van het betreffende gebied bijzonder ontstemt zijn met het 
ontbreken van informatievoorziening omtrent dit onderwerp. In ons gebied worden regionale weekbladen 
niet of nauwelijks bezorgt, zelfs niet na klachten bij zowel de gemeente als de bezorgdienst.  

Met vriendelijke groet, 

Naam en contactgegevens zijn op te vragen bij de griffie
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Zevenaar 18-03-2020 
 
Aan: Commissie Ruimte, Zevenaar 
 
Betreft: zienswijze toets- en afwegingskader grootschalige duurzame energieopwekking 
 
 
Geachte commissie, 
 
Wij wonen in het buitengebied van Zevenaar, ten noorden van de A12. Dit is een prachtig open kom 
landschap waar veelal moderne melkveebedrijven zijn gesitueerd, omdat dit landschap met deze 
gronden zich uitermate leent voor de teelt van gras. Mede hierdoor is het buitengebied van Zevenaar 
en Duiven is ook een belangrijk en uniek (weide)vogel gebied. Boeren, loonwerkers en vrijwilligers 
werken reeds jaren samen om dit in stand te houden. 
Recent hebben de wethouders van de beide gemeenten samen met VSR in het gebied 4 
informatieborden geplaatst waarop te zien is waarom het zo een belangrijk (weide)vogelgebied is en 
welke vogels hier voorkomen. 
Dat dezelfde wethouders dit gebied nu gaan vernielen door grootschalige opwek van zon en wind 
energie toe te staan zou onbestaanbaar zijn. 
 
Ook zal de aanleg van grootschalige wind- en zonneparken een desastreuze impact hebben op de 
verkaveling in het gebied. Mochten er in de toekomst (ruil)verkavelingen plaats vinden, zullen deze 
gronden niet meer meegenomen worden. 
Tegenwoordig worden melkveehouders niet alleen meer afgerekend per liter melk, maar ook vindt 
er beloning plaats voor andere meerwaarden, zoals 'eiwit van eigen land', 'CO2 uitstoot', 
'grondgebondenheid' en 'weidegang'. Al deze indicatoren zijn gebaat bij een goede verkaveling. 
Gelderland is een van de slechts verkavelde provincies, daarom heeft de provincie reeds jaren 
beleid gevoerd om dit te verbeteren. Aanleg van zon en wind parken zullen hier afbraak aan doen. 
 
Mochten er in de toekomst landeigenaren toch gronden beschikbaar stellen voor grootschalige 
opwek van zonne-energie, dan zou een aanbeveling naar de gemeente kunnen zijn, dat met deze 
gronden verkavelt wordt. Hiermee verbeter je verkaveling van aangrenzende eigenaren, behoud je 
het karakter van het gebied,  leg je parken aan op plekken waar minder bezwaren zijn(niemand wil 
zo'n park naast z'n huis) en wordt er op een verantwoorde manier bijgedragen aan duurzame energie 
opwekking. Dat is participatie. 
 
Wij zijn principieel tegen de aanleg van zonneparken op landbouwgrond. 
In een wereld waarin 820 mln. mensen elke dag honger hebben; structureel ondervoedt zijn(bron: 
FAO), gaan we het vruchtbaarste stukje landbouwgrond van West-Europa met de beste boeren van 
de wereld, dicht bij de consument, opofferen voor zonnepanelen die zuidelijker gelegen een vele 
malen hoger rendement zouden opleveren. 
Dit alleen omdat er SDE+ subsidie op zit. Deze gelden worden opgehoest door iedereen in 
Nederland middels de ODE opslag. Hiermee betaalt iedereen in Nederland mee aan de teloorgang  
van het Nederlandse landschap. 
Een windmolen in Zevenaar levert één grondeigenaar ruim 45.000 euro per jaar op, terwijl de hele 
regio er verplicht de rest van hun leven naar kijkt. 
Eén hectare zonnepark levert een landeigenaar ruim 6000 euro per jaar op, terwijl de aangrenzende 
bewoner zijn leefomgeving verwoest ziet en zijn huis in waarde daalt. Dit is asociaal. 
Temeer als je bekijkt(Google Maps) dat er honderden hectares bedrijventerrein worden aangelegd in 
de regio, terwijl op geen van die daken zonnepanelen liggen. Dit is een niet uit te leggen schandvlek 
in de energietransitie. 



 
Aanbevelingen naar de gemeente zouden hieromtrent kunnen zijn: 
 
– Stel bij vergunningsaanvragen voor nieuw-, aan- en verbouw verplicht, dat de constructie 
sterk genoeg is voor een toekomstige aanleg van zonnepanelen. Daardoor zullen daken meer 
worden benut dan reeds het geval is. 
– Bekijk/inventariseer, per locatie, of parkeerplaatsen en loze ruimten geschikt zouden zijn 
voor plaatsing van zonnepanelen. 
– Ontwikkel zoveel mogelijk in eigen beheer. Langs de A12 bezit de gemeente reeds een 
strook grond. Door hier een combinatie van zon en wind aan te leggen, komen de opbrengsten ten 
goede aan de gemeenschap. 
– Specifiek het ontwikkelgebied bij knooppunt A12-A18. Naar de toekomst toe is hier een 
uitbreiding van het bedrijventerrein in de richting van de Beekseweg niet ondenkbaar, eigenlijk heel 
logisch. Door nu al het voorkeursrecht op deze gronden te leggen slaan we twee vliegen in één klap, 
namelijk kunnen we met de modernste inzichten een bedrijventerrein inrichten mét geïntegreerde 
energieopwekking en komen de opbrengsten uiteindelijk terug bij de gemeenschap. 
– Ruimtelijke ordening moet een overheidstaak zijn. Bij aanleg van woonwijken of 
bedrijventerrein worden middels structuurplannen en bestemmingsplannen gebieden aangewezen. 
Bij zon en wind laten we projectontwikkelaars bij landeigenaren in het buitengebied langs de deur 
gaan, om vervolgens met geld en chantage handtekeningen te verzamelen. Dit zijn wild west 
praktijken. 
– In het coalitieakkoord van de provincie wordt de zonneladder van de Gelderse Natuur en 
Milieu Federatie genoemd. Landbouwgrond is hierin de laatst aangewezen plaats voor 
zonnepanelen. Ook de Gelderse gedeputeerde Peter Drenth verklaarde zich hier voorstander van: 
“Energietransitie, prima, moet ook, maar niet door panelen aan te leggen op vruchtbare 
landbouwgrond.” 
Gelderse gemeenten kunnen bij de GNMF aankloppen voor advies en begeleiding bij de uitwerking 
van een eigen constructieve zonneladder. 
 
 
Verder zijn wij graag bereid om onze visie verder toe te lichten en met de commissie van gedachten 
te wisselen omtrent dit onderwerp. 
 
 
Hoogachtend, 
 
 
 
 
Wij geven toestemming voor de verwerking van onze gegevens door de gemeente Zevenaar. 
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Van: Griffie Zevenaar
Aan: Griffie Zevenaar
Onderwerp: FW: energietransitie
Bijlagen: windenergie versus kernenergie.cleaned.pdf

Van: Gemeente Zevenaar  
Verzonden: maandag 23 maart 2020 8:59 
Aan: Griffie Zevenaar 
Onderwerp: FW: energietransitie 

Van:  
Verzonden: zaterdag 21 maart 2020 13:26 
Aan:  
Onderwerp: energietransitie 

In de bijlage(n) van deze mail zijn potentiele bedreigingen verwijderd. 
Klik hier als u de originele bijlage(n) toch nodig heeft (een verklaring is vereist). 

Geacht bestuur en leden van uw gemeenteraad,

Hiermede wil ik u deelgenoot maken van het bericht en het artikel 
dat ik naar de Gemeente Barneveld heb gestuurd. Mijn verzoek is 
om bijgaande mededeling en het artikel in de bijlage op de agenda 
van uw eerstvolgende gemeente raadsvergadering te plaatsen 
Hopelijk wilt u dit lezen en wellicht een heroverweging doen wat 
betreft de wijze van aanpak betreffende de energietransitie.

Geachte dames en heren van de Gemeenteraad 

Door de problemen met het corona virus zijn de gevolgen die de Green Deal met zich 
meebrengen wat op de achtergrond verdwenen. 

Het blijft niettemin een bedreiging voor onze samenleving en dus verdient het aandacht. 

Het huidige klimaatbeleid leidt tot een catastrofe. 

Politici en een groot deel van de bevolking berusten hierin. 

In 2030 en zeker in 2050 zijn de verantwoordelijke politici met pensioen of zijn er niet 
meer.  
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En als ze er nog wel zijn, dan kunnen ze niet zeggen, dat ze het niet hebben geweten. 
 
De eerstvolgende generaties zitten dan wel opgescheept met de gevolgen van dit beleid.
 
Ik ben zelf 83 en zal de catastrofe waarschijnlijk niet meer meemaken. 
 
Niettemin voel ik mij geroepen om toch nog eens flink aan de bel te trekken en heb 
daarom het hier bijgevoegde artikel geschreven. 
 
Ik zou het op prijs stellen als u de huidige acties van het plaatsen van windmolens, na het 
lezen van dit artikel, nog eens wilt heroverwegen. 

Graag verneem ik van u. 

Met vriendelijke groet 
 

Naam en contactgegevens zijn op te vragen bij de griffie 
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Inleiding 

De onrust over de energietransitie is ontstaan door de klimaatwet, die ons 

verplicht om op een veel te korte termijn over te gaan op duurzame 

energie. Door het project “van het gas af” en het sluiten van 

kolencentrales zijn er steeds meer windmolens en zonnepanelen nodig.  

De schoonste fossiele brandstof wordt in de ban gedaan en wij zijn daarin 

het enigste land ter wereld die een dergelijke waanzin gaat doordrijven.  

In landen als Duitsland, Spanje en Portugal wordt gas zelfs gepromoot.  

De krankzinnige maatregel om van het gas af te gaan, betekent dat er 

hals over kop inefficiënte windmolens moeten worden geplaatst, terwijl er 

nog zeker voor 50 tot 100 jaar voldoende gas is. 

Schone kolencentrales worden vervangen door biomassacentrales, welke 

gestookt worden met houten pellets waarvoor grote bosgebieden gekapt 

moeten worden. Achteraf is ook nog eens gebleken dat deze centrales 

vervuilender zijn dan de schone kolencentrales die er nu aan moeten 

geloven. 

Op 28 juni 2019 is het zgn. klimaatakkoord gesloten. Het klimaatakkoord 

bevat de maatregelen welke nodig zijn om de CO2 uitstoot tot 2030 met 
49% te verminderen op een manier die voor iedereen haalbaar en 

betaalbaar is. 
Het Ministerie van Economische Zaken en Klimaat heeft in augustus 2019 

een enquête uitgeschreven om de mening van de Nederlandse burger te 
peilen over deze maatregelen. 

Er is nauwelijks bekendheid gegeven aan deze enquête. 

De reacties zijn online gepubliceerd en er zijn door het gebrek aan 
voldoende publicatie slechts 1600 reacties binnen gekomen. 

 
Climatgate.nl en de Groene Rekenkamer hebben de uitslagen in een 

grafiek gepubliceerd. Zie onderstaande afbeelding. 
https://groene-rekenkamer.nl/10528/publieksconsultatie-over-het-zogeheten-klimaatplan/ 

Gebleken is, dat bijna 80% van de inzenders het absoluut niet eens waren 

met de voorgestelde maatregelen. 
Noch de overheid, noch de reguliere media hebben ruchtbaarheid gegeven 

aan dit “sensationele” resultaat. 
Een trieste vertoning! 

Hieruit blijkt nog eens duidelijk, dat het beleid van het door de burger 
gekozen parlement niet overeenstemt met de opvattingen van de kiezer: 

Hoogste tijd voor nieuwe verkiezingen! 
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De klimaatwet verplicht ons dus om in 2030 de uitstoot van CO2 met 49% 
en in 2050 met bijna 100% t.o.v. 1990 te verminderen. 

Aan de prangende vraag of CO2 wel de boosdoener is van de huidige 

klimaatverandering wordt volledig voorbij gegaan. 
In het boek “De invloed van de mens en de kosmos op ons klimaat” 

worden nog 5 andere belangrijke menselijke oorzaken en maar liefst 17 
natuurlijke oorzaken van klimaatverandering vermeld.  

De klimaatgeschiedenis van de Aarde is altijd al gekenmerkt geweest door 
opeenvolgende koude- (glacialen) en warme-periodes (interglacialen).  

Dit gebeurde al voordat de mens op het toneel verscheen. 
De veroordeling van CO2 als schuldige van de klimaatverandering houdt 

in, dat de hele wereld moet afstappen van het gebruik van fossiele 
brandstoffen.  

Dr. Bjorn Lomborg (professor aan de Copenhagen Business School en een 
van de Top 100 Global Thinkers) stelt, dat alle CO2-reductie inspanningen 

in het jaar 2100 een verlaging van de gemiddelde wereldtemperatuur zal 
opleveren van 0,17°C. En dit alles, en dit is nog maar het begin voor de 

komende 10 jaar, tegen een Europese kostenpost van minstens 1000 

miljard Euro. Voor Nederland blijft het grootste bedrag buiten de 
begroting en gaat naar de ODE-toeslag op de elektriciteitsrekening van de 

burger. Per jaar gaat er in 2030 zeker 10 miljard Euro naar de kostenpost 
klimaatbeleid, daarna verder oplopend, hetgeen nog steeds door de 

overheid en het PBL (Planbureau voor de Leefomgeving) wordt ontkend. 
https://www.climategate.nl/2020/02/klimaatbeleid-zes-maal-zo-duur-als-berekend/ 
Dat er op een termijn van vele tientallen jaren moet worden overgegaan 
op een alternatieve vorm van energie is duidelijk, vanwege het opgeraken 

van fossiele brandstoffen en de vervuiling van het milieu door winning, 
raffinage en het gebruik hiervan (met name door zware stookolie). 

Dit pleit er zelfs voor om deze brandstof te vervangen door aardgas! 
Er is nu een begin gemaakt aan het elektrificeren van onze maatschappij. 

Op zich is daar niets op tegen, mits er efficiënte (just in time) 
energiebronnen worden ingezet. 

Zonnepanelen kunnen voor particulier gebruik nuttig zijn, waarbij de 
stroomlevering wel afhangt van voldoende zonlicht. Dure accu’s zullen 

elektriciteit moeten opslaan om de nacht en donkere dagen door te 
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komen. 
De energietransitie wordt eigenlijk volledig afhankelijk gemaakt van 

windturbines, terwijl een veel betere oplossing, welke ook niet afhankelijk 

is van een wisselende wind of zonneschijn, in de vorm van kernenergie tot 
op heden wordt afgewezen. In dit artikel wordt ingegaan op de voor- en 

nadelen van windenergie en kernenergie.    

Windenergie 

De voordelen van windenergie zijn: 

* Stroomvoorziening voor afgelegen gebieden; 

* Eigen stroomvoorziening voor grote bedrijven; 

* Een mindere afhankelijkheid van olieproducerende landen; 

* Windenergie is veruit de goedkoopste vorm van duurzame energie; 

* De nieuwste zee turbines draaien 80% van de tijd, waardoor een  

   rendement van 63% haalbaar is. Turbines op land kunnen ook nog  

   verder opgeschaald worden, maar dan heb je het wel over turbines ter  

   hoogte van de Eiffeltoren. 

De nadelen zijn legio: 

● Windkracht is een instabiele bron voor energie opwekking. 

   Het rendement is afhankelijk van de windkracht en dus is vraag en  

   aanbod niet op elkaar afgestemd: 

   Windkracht  Rendement 

        9 - 10   Omwille van veiligheid: stilzetten 

        7   maximaal 

        5   12% 

        3 - 4   nauwelijks rendement. 

   Het gemiddelde rendement van een windturbine op land is hierdoor    

   ongeveer 25% en dat betekent dat een windturbine van 4 MW in de  

   praktijk slechts 1MW produceert! 

   1 Mega Watt = 1 miljoen Watt. 

   En kunt u zich voorstellen, als er geen centrales meer zijn, wat er  

   gebeurt bij langdurige windstilte? 

● Windturbines zijn in het landschap storend en worden als lelijk ervaren; 

● Vogels en vleermuizen worden door aanvaring met de rotorbladen  

   gedood; 

● Slagschaduw en geluid wordt door omwonenden als hinderlijk ervaren; 

● Waardeverlies van omliggende woningen; 

● Elektromagnetische stralingen en laag frequent geluid veroorzaken  

   gezondheid problemen; 

● Windmolens lijken commercieel rendabel.  

   Een windmolen kost € 1 à 2 miljoen per MW.  

   Een 4 MW-windmolen: € 4 à 8 miljoen.  

   Gemiddeld heeft een windmolen een levensduur van 25 jaar.   
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   De totale kostenpost (aanschaf, plaatsing, onderhoud, vergoedingen  

   grondgebruik en overlast, verzekeringen en ondernemingswinst)  

   is budget neutraal.  

   Echter, de kosten van aansluiting van de op zee geplaatste turbines  

   naar het vaste land zijn voor rekening van de overheid. 

   Eventuele tekorten worden door subsidies (SDE) gedekt.  

   (SDE = Subsidieregeling Duurzame Energieproductie)  

   Een subsidieregeling is mogelijk voor de periode van 15 jaar.  

   De Overheid treedt onvoldoende op tegen misbruik: Na de   

   subsidieperiode wordt de windmolen tweedehands verkocht en wordt   

   een nieuwe molen met verkrijging van een nieuwe subsidie geplaatst.  

   In 2019 zijn er +/- 200 subsidie aanvragen geweest.  

   Voor 2020 is een budget van € 2 miljard beschikbaar. Welleswaar zijn  

   de regels voor de verkrijging van subsidie aangescherpt. 

● Voor de productie van de magneten in de windturbines is het kostbare  

   en moeilijk te winnen aardmetaal Neodymium nodig. In Baotou (China)  

   moet Neodymium gescheiden worden van Uranium en Thorium. Samen  

   met andere giftige chemicaliën wordt het afval in bassins en meren  

   gedumpt. Grondwater wordt besmet en de lucht bevat hoge  

   concentraties giftige stoffen. Een ernstige aantasting van het milieu!  

   De bouw van de in het energieakkoord genoemde windturbines kost aan  

   honderden Chinese arbeiders het leven en maakt duizenden mensen  

   ernstig ziek. Duurzaamheid houdt niet op bij de landsgrens! 

   Duurzaam is een methode die voorziet in de behoeften van de huidige  

   generatie, zonder de behoeften van toekomstige generaties, zowel hier  

   als in andere delen van de wereld, in gevaar te brengen. 

● De windmolen verwekt stroom van een hoog voltage. Binnen in de  

   molen kan door vonkoverslag in de lucht kortsluiting ontstaan. Denk  

   bijv. aan bliksem. De inwendige ruimte wordt nu gevuld met het gas   

   zwavelhexafluoride (SF6) dat als een isolator werkt; het heeft een hoge  

   doorslagspanning. Dit gas lekt langzaam weg uit de windmolen.  

   In 2017 is 5.543 kg van dit gas weggelekt. En dan te weten dat dit gas  

   als broeikasgas 24.000x sterker is dan CO2. De windmolen moet er  

   komen vanwege de reductie van CO2. Het middel is erger dan de kwaal!   

● Als de bestaande centrales door windmolens vervangen moeten worden,  

   dan is Nederland veranderd in een chaos van gebouwen en windmolens. 

   Onze natuur is opgeofferd vanwege een ondoordacht beleid! 

   Bovendien is er geen enkele reserve bij windstil weer.   

De Nederlandse elektriciteitscentrales hadden begin 2018 een opgesteld  

productievermogen van 21.600 Megawatt (MW), verdeeld over:  

   4.600 MW-kolencentrales,   

   15.300 MW-gascentrales,  

   700 MW- afvalverbranding,   

   500 MW-biomassa,   
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   500 MW de kerncentrale Borssele,   

   4.700 MW-windenergie (3700 MW op land en 1000 MW op zee),  

   3.000 MW-zonne-energie.  

in bedrijf.  

Het totaal komt op 29.300 MW. 

In 2018 waren er 2029 windmolens opgesteld met een werkelijke output  

van 3436 MW.    Als alle kolen- en gascentrales in 2050 gesloten moeten 

zijn, dan betekent dat er 4.600 + 15.300 = 19.900 MW aan windmolens 

nog bijgeplaatst moeten worden.  

En dit zijn dan: (19.900 : 3436) x 2029 = 11.751 extra windmolens. 

Opmerking: Dit aantal kan minder worden als het rendement van de op 

land staande windturbines verbeterd kan worden. 

 

Het bovenstaande geldt puur voor de opwekking van de huidige 

elektriciteitsvraag en dit is slechts 20% van ons totale energie verbruik. 

De overige 80% van ons energieverbruik gaat op in: 

40% voor verwarming met aardgas; 

20% voor industriële productie met aardgas; 

20% voor de transportsector met het merendeel olie. 

Als we dus uiteindelijk met fossiele brandstoffen (gas en olie) moeten 

stoppen dan ontstaat er een nog veel grotere vraag naar een andere bron 

van energie, welke onmogelijk door windturbines en/of zonnepanelen kan 

worden gerealiseerd.     

Oordeel over windturbines: 

Windenenergie is allesbehalve duurzaam. 

Vervanging van de bestaande centrales (20%) door enorm veel 

windmolens doet afbreuk aan ons mooie Nederlandse landschap. 

Vervanging van de overige 80% van onze energiebehoefte is onmogelijk 

met windturbines te realiseren. 

De leefbaarheid door slagschaduw, lawaai en straling wordt een hel. 

Er is onvoldoende zekerheid van stroomlevering op elk gewenst tijdstip.  

Opmerking: 

Met het plaatsen van zonnepanelen op de daken van gebouwen kan het 

aantal te plaatsen windturbines teruggebracht worden. Hierbij moet wel 

rekening worden gehouden, dat bij nacht en donkere dagen geen stroom 

wordt geproduceerd. Verder is het qua landschappelijke aanzicht niet aan 

te bevelen om veel zonnepanelen op land te plaatsen. 

 

Kernenergie 
Als Nederland volhardt in haar beleid “van het gas af”  om vervolgens ook 

nog eens te stoppen met het gebruik van fossiele brandstoffen zal onze 
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energie voorziening volledig afhankelijk worden van elektriciteit. 

Voor het opwekken van elektriciteit zijn enorme vermogens nodig. 

Het ziet er niet naar uit, dat deze supergrote vraag naar energie geleverd 

kan worden door windturbines, zonnepanelen, biomassa, waterkracht, 

aardwarmte of osmose. 

Bovendien kan ons stroomnet dit niet aan! 

Er zullen miljarden (schatting is € 40 miljard) Euro’s moeten worden 

geïnvesteerd om aan de stijgende vraag naar elektriciteit te kunnen 

blijven voldoen. 

De rekening, totaal geraamd op € 5000,- per huishouden, krijgt de burger 

via zijn energierekening gepresenteerd! 

Verder zullen de bakker, de groenteboer, de slager en de supermarkt door 

hun hogere tarieven de kosten gaan doorberekenen. 

Netbeheerder Tennet heeft al laten weten, dat er na 2025 niet altijd 

voldoende elektriciteit beschikbaar zal zijn. 

 

De enige energiebron, die hieraan kan voldoen en met de opgewekte 

stroom ook ruimte heeft voor de productie van (waterstof) gas is 

kernenergie. 

Bij dit proces komt enorm veel energie vrij: 

Bij de splijting van 1 gram uranium ontstaat evenveel energie als bij de 

verbranding van 3000 kg kolen of 2500 liter benzine. 

Maar er is ook sprake van radioactieve straling en afval. 

De afvalstoffen (plutonium) zijn zeer radioactief en moeten voor vele 

duizenden jaren veilig worden opgeslagen. 

Dit afval wordt in Frankrijk verwerkt. Het plutonium wordt verwijderd en 

de rest van het radioactieve afval wordt teruggestuurd voor opslag in 

Nederland en dit gebeurt bij COVRA in Vlissingen. 

Het radioactief afval wordt in glas gegoten en in stalen vaten opgeslagen. 

De stalen vaten worden in een betonnen vloerblok opgeborgen. 

Zie onderstaande afbeelding. 

COVRA - Vlissingen   
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De totale hoeveelheid radioactief afval die naar verwachting de komende 

honderd jaar ontstaat, kan ruimschoots worden opgeslagen op het 

COVRA-terrein, dat zo’n 20 hectare groot is. 

In Nederland vindt weinig of geen informatie plaatst over kernenergie en 

daarmee verdwijnt ook niet de angst welke is ontstaan door de 

ongelukken in Tsjernobyl (26 april 1986) en Fukushima (11 maart 2011) 

In Tsjernobyl (Oekraïne) explodeerde reactor 4 tijdens het uitvoeren van 

een complexe test. Bedieningsfout op bedieningsfouten zijn er gemaakt en 

ondanks de grote problemen is de test toch doorgezet. 

Bij de explosie zijn 31 mensen omgekomen. Ook zijn er later nog vele 

slachtoffers gevallen door de opgelopen straling. 

In 2016 is de bouw van een nieuwe sarcofaag (omhulling van het 

radioactieve gedeelte) gereedgekomen en is het toerisme weer op gang 

gekomen. 

De omgeving is een natuurgebied geworden. 

Sarcofaag in Tsjernobyl 
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Oekraïne blijf geloven in kernenergie: 

 

Zaporizja Nuclear Power Plant in Oekraïne is de grootste van Europa met 

zes reactoren, waarvan de totale capaciteit 6000 MW bedraagt. 

6000 MW is ook het vermogen dat wordt verkregen met 6000 

windturbines van 4 MW! 

Als gevolg van een tsunami viel in Fukushima de elektriciteit uit van de 

koelpompen. Ook werkte de noodgenerator door kortsluiting niet, 

waardoor de temperatuur in de reactor bleef oplopen en uiteindelijk een 

explosie het gevolg was. 

Er zijn 3 medewerkers omgekomen. Er zijn berichten, dat er achteraf geen 

doden zijn door straling. 

Als gevolg van deze kernramp zijn alle 50 kerncentrales in Japan, welke 

30% van de stroomvoorziening zorgde, stilgelegd. 

Op 16 juni 2012 heeft de Japanse regering opdracht gegeven tot het weer 

opstarten van 2 kerncentrales. 

Daarnaast is Japan bezig met de bouw van 22 kolencentrales: Japan heeft 

geen vertrouwen in windturbines.  

Er zijn plannen om ook nog eens 22 stilgelegde kerncentrales weer op te 

starten. Het beleid is erop gericht om in 2050 voor 20-22% op 

kernenergie te draaien. 
https://www.nucleairforum.be/thema/kerntechnologie-wereldwijd/japan  
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Met de bovenstaande beschrijving van de twee kernongelukken is het niet 

de bedoeling om u angst aan te jagen. 

De moderne kerncentrales zijn superveilig en met de nieuwe generatie 

gesmolten zout reactoren (MSR) is een ongeluk, zoals in Tsjernobyl heeft 

plaats gevonden, onmogelijk. 

Een gesmolten-zout-reactor (ook wel Thoriumreactor genoemd, welke dus 

op 100% thorium draait) produceert duizend maal minder afval dan de 

uraniumreactor! 

Het afval van een uraniumreactor heeft 100.000 jaar nodig om tot 

aanvaardbare veilige stralingsniveaus te zakken. Het afval van een 

gesmolten-zout-reactor op basis van thorium heeft 300 jaar nodig om tot 

aanvaardbare stralingsniveaus te zakken.  

Het gevaar van een 'meltdown', het smelten van de kernreactor, is bij een 

gesmolten-zout-reactor niet aanwezig.  

 

Aangezien de verdere ontwikkeling van de gesmolten-zout-reactor op 

basis van thorium begin jaren zeventig op een laag pitje is gezet zal het 

nog tot 2040 duren voordat er een veilige thorium-reactor kan worden 

gebouwd. Het onderzoek naar de gesmolten-zout-reactor zal een flinke 

impuls moeten krijgen om die tijd te verkorten. Anno 2018 zijn er een 

aantal landen in de wereld, o.a. China, India en Nederland, bezig met de 

verdere ontwikkeling van de gesmolten-zout-reactor. 
https://wetenschap.infonu.nl/techniek/191847-kernenergie-met-uranium-of-gesmolten-zout-

reactor.html 

De komende tijd zijn er wel MSR-reactoren verkrijgbaar welke op laag 

verrijkt uranium draaien.    

Zoals bij vele zaken in China worden ook hier mensen noch middelen 

geschuwd om die thoriumreactor voor elkaar te krijgen: momenteel 

werken in het Shanghai Institute en elders zo’n 600 onderzoekers aan het 

thoriumproject. Ze werken aan twee typen reactoren: een waarbij de 

thoriumbrandstof is opgelost in een vloeibaar zout, daarom ook wel de 

thorium-gesmolten zoutreactor genoemd en een waarbij de brandstof zit 

opgesloten in bollen grafiet, ook bekend als de pebble bed-reactor, 

waarbij gesmolten zout dient om de warmte af te voeren. 

De gesmolten zoutreactor is technisch ingewikkelder dan de pebble bed 

reactor. 
https://www.deingenieur.nl/artikel/thorium-reactor-heeft-nodige-haken-en-ogen 

Op 25 oktober 2017 schreef prof. dr. Kees de Lange o.a. het volgende 

artikel in Climategate.nl:  

Thoriumcentrales: de oplossing voor onze energievoorziening 

Waarom stappen we niet morgen over op de thoriumcyclus als de voordelen zo 

groot zijn? In landen als Japan, India maar vooral China is sprake van grote 
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wetenschappelijk-technische programma’s om de thoriumcyclus te ontwikkelen 

tot HET vehikel voor de grootschalige en zeer goedkope energieproductie van 

de toekomst. Vooralsnog blijft het Westen, en dus ook Nederland, op grote 

achterstand in deze ontwikkeling. Dat bergt de nodige gevaren in zich omdat 

een grote voorspong van China op het gebied van goedkope energieproductie 

niet zonder geopolitieke gevolgen zal blijven. 

 

Op korte termijn kunnen we dus nog niet beschikken over de in 

ontwikkeling zijnde thorium reactor, maar dat hoeft ons niet te 

weerhouden om een aantal uranium reactoren te plaatsen en te 

stoppen met het neerzetten van onrendabele, lelijke, herrie 

veroorzakende, straling producerende  en niet duurzame 

windturbines. 

Deze kerncentrales kunnen dan vanaf 2030 in onze huidige 

elektriciteits-vraag voorzien, waarbij dan de huidige fossiele 

centrales kunnen worden gesloten en de streef van 49 % CO2 

reductie wordt gehaald. 

Bovendien kunnen zij garant staan voor de levering van extra 

elektriciteit bij de ontwikkeling en geleidelijke invoering van 

elektrische auto’s of transportmiddelen (treinen, vrachtwagens, 

schepen) op waterstof. 

In deze periode moeten we voor de huishoudens dan zeker (en dat 

geldt voor never, nooit) niet “van het gas af”.  

Het voordeel is dat het elektriciteitsnet daardoor niet wordt 

overbelast. 

In de volgende periode van 2040 tot 2050 kunnen we van het 

aardgas af nadat er MSR-thorium-kerncentrales zijn gebouwd.  

Er is dan ook voldoende elektriciteit om waterstof te produceren, 

zodat de huishoudens probleemloos op waterstof kunnen 

omschakelen en de gasleidingen intact kunnen blijven.  

In 2050 hebben we dan toch nog voldaan aan het Parijse akkoord 

van een fossiel vrij Nederland. 

 

Kerncentrales, welke vóór 2030 in Barneveld c.q. in de provincie 

Gelderland geplaatst moeten worden om de doelstelling van 49% 

CO2 reductie te halen. 

In Barneveld gaat het om plaatsing van 8 windturbines van 4 MW. 

In de provincie Gelderland gaat het om het bijplaatsen van in totaal 735 
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windturbines van 3 MW. 

Het zou pleiten voor een gezamenlijke aanpak als het gaat om het 

installeren van kerncentrales. Een landelijke aanpak zou nog beter zijn, 

omdat dit minder problemen zal geven voor de keuze van de plaats van 

installeren. Bovendien zal dit de efficiëntie en het rendement ten goede 

komen. 

Allereerst de opmerking, dat bij het voornemen van het plaatsen van 3 of 

4 MW-windturbines geen rekening is gehouden met het matige rendement 

van deze windturbines ten gevolge van de verschillen in windkracht. 

8 Windturbines van 4 MW zullen jaarlijks slechts een opbrengst hebben 8 

MW en dit is veel te weinig om hiervoor een kerncentrale te plaatsen. 

Het totale vermogen, dat in de provincie Gelderland wordt gevraagd is  

735 x 3 x 25% = 551 MW en dit gevraagde vermogen is ideaal voor een 

kerncentrale. 

De centrale in Borssele heeft een vermogen van 450 MW. 

We zouden dus met één centrale in Gelderland kunnen volstaan en dan 

zijn we van alle windmolen problematieken af!!  

Rolls Roys kan een 440 MW-reactor leveren. Deze is binnen een termijn 

van 10 jaar leverbaar voor een redelijke prijs. 

Het kan zelfs mogelijk zijn om een 300 MW-reactor (geschikt voor o.a. 

schepen) van de plank te kopen. 

Wereldwijde fabrikant Rolls-Royce is de nieuwste deelnemer in de 

technische race die kleinschalige kernenergie levert. Vorige maand 

kondigde het bedrijf plannen aan om tegen 2029 10-15 kleine modulaire 

reactoren (SMR's) in het Verenigd Koninkrijk te bouwen, waarbij elke 

eenheid compact genoeg is om op de achterkant van een tractor-trailer te 

zitten.  
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De technologie is er: decennialang hebben kleine reactoren nucleaire subs 

en ijsbrekers aangedreven.   

https://www.forbes.com/sites/arielcohen/2020/02/21/rolls-royce-

reignites-the-race-to-build-mini-nuclear-power-plants/  

 

Korea Electric Power Corporation (KEPCO) levert zeer grote kerncentrales: 

APR-1400 met een vermogen van 1400 MW. 

Momenteel zijn er 7 van deze reactoren in aanbouw (Arabische emiraten 

en Zuid-Korea). 

Deze reactor is in de VS na 5 jaar onderzoek goedgekeurd. 

De kostprijs van stroom ligt rond de € 0,05 per kWh.  

  

Unit 1 en unit 2 van de Barakah kerncentrale APR-1400 reactoren in de 

Verenigde Arabische Emiraten 

Een andere grote reactor is de Russische VVER van 1000 MW. 

Finland heeft deze reactor besteld. 

Goede prijs en een korte levertijd. 

 
De twee VVER-440-units in Loviisa hebben gebouwen die voldoen aan de 

westerse veiligheidsnormen. Loviisa (Finland) telt 15.316 inwoners. 
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Kortom een scala van mogelijkheden op het gebied van 

kerncentrales. Het is en blijft verstandig om de energie transitie 

provinciaal of landelijk gezamenlijk aan te pakken.   

Zie ook het artikel van op climategate.nl 

Kern-, wind- en zonne-energie 

https://www.climategate.nl/2020/02/kern-wind-en-zon/ 

 

Tot slot: een suggestie waarover ongetwijfeld grote verschillen van 

mening zullen ontstaan: 

In de overtuiging, dat CO2 geen of nauwelijks invloed meer heeft 

op de aardse klimaatverandering is het aan te raden om alle 

investeringen (duizenden miljarden Euro’s) en de inspanningen, 

welke nu besteed gaan worden aan Green Deal (windmolens, “van 

het gas af”, CO2-reductie, etc.) te besteden aan bedrijven en hun 

werknemers om een economische catastrofe, veroorzaakt door het 

Corona-virus, te voorkomen.   

OK, dan zal het in 2100 ongeveer 0,17°C warmer zijn: dat scheelt 

dan ook in de kosten van verwarming. 
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